
Svar på fråga ställd av Torbjörn Johansson (SD), om kostpolicyns efterlevnad, 

Frågan:  Har nämnden tappat kontrollen över kostavdelningen, eller avser man ta tag i 
taktpinnen? Eller lite mer formellt ur KF-protokollet: Efterlever förvaltningen kostpolicyn?

Det korta svaret är: Ja, nämnden efterlever kostpolicyn och har kontroll över kostavdelningen 
liksom ”taktpinnen”.

Kostpolicyn är ett kort dokument som kompletteras med  mer omfattande Riktlinjer.

Kostpolicy i Tranås kommun 
Tranås kommun ska servera näringsriktigt sammansatt mat av hög kvalitet, med 
varierande smakupplevelser i samtliga berörda verksamheter. Maten som serveras ska vara
framställd under goda etiska förhållanden och med så låg miljöpåverkan som möjligt. 
Kommunen ska verka för ökad ekologisk odling genom att i möjligaste mån köpa ekologiska
livsmedel för att uppnå uppsatt nationellt mål (25 %). Specialkost ska tillhandahållas av 
medicinska, etiska eller religiösa skäl. Maten ska vara säker avseende specialkoster och 
livsmedelshygien.

I riktlinjerna kan man hitta formuleringar som:
• Verksamheterna ska sträva efter att laga mat utifrån ursprungliga råvaror och med en 

matsedel som säsongsanpassas utifrån tillgänglighet på svenskproducerade varor. Maten 
ska vara fri från onödiga tillsatser och ska gå att ursprungs- och näringsdeklareras så långt 
det är möjligt. 

• Strävan ska vara att minimera antalet varutransporter till enheterna och att minska 
förpackningsåtgången. Verksamheterna ska även sträva efter att årstidsanpassa råvarorna 
för att på så sätt värna kvaliteten och minska transportsträckor. 

Riktlinjerna ska förövrigt revideras senast 2025-08-10, så vi hinner utveckla dem tillsammans innan
denna mandatperiod tar slut. 
 
Frågeställaren nämnde tallriksmodellen, och tittar man närmare på den så ger den ingen garanti 
för kött vid varje måltid eftersom tallriksmodellen likställer kött med ägg, baljväxter (bönor, linser 
och ärter).

Det jag hoppas är att det kött vi serverar är svenskt, närproducerat och tillagat på ett sätt som barn
och ungdomar uppskattar, liksom alla andra som äter mat tillagad av vår kostavdelning.

Riktlinjerna finner man i sin helhet på Kommunens hemsida.

 
Tranås 2023-08-14  Jimmy Rydé, ordf TGN


